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Ministier van I en M 

 

 

 

Putten, 27 augustus 2019  

Kenmerk: B4256 

 

Betreft: reactie consulatie wijziging Regeling Ammoniak en Veehouderij 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Wij zijn de Nederlandse Melkveehouders Vakbond, een vereniging die als doel heeft het 

behartigen van belangen van de melkveehouders. Dit gaat o.a. over gunstige voorwaarden voor 

redelijke inkomens, totstandkoming beleid en regelgeving zoals bijvoorbeeld natuur- en milieu 

aangelegenheden.  

 

De NMV heeft kennis genomen van de consulatie over de actualisatie van de RAV lijst. 

 

Het viel op dat de voorlopige of vorige emissiecijfers niet opgenomen zijn in de consulatie. 

Daardoor is het niet duidelijk wat de impact van de wijziging of het intrekken is. 

 

U bent voornemens van een viertal huisvestingssystemen de voorlopige emissiefactoren in te 

trekken.  

 

Wij begrijpen dat volgens de beleidsregels voorlopige emissiefactoren Regeling Ammoniak en 

Veehouderij uiterlijk binnen 5 jaar na het vaststellen van een voorlopige emissiefactoren een 

definitieve factor dient worden vastgesteld. Als binnen deze 5 jaar geen meetrapporten van 

proefstallen zijn opgeleverd, kan geen definitieve factor worden vastgesteld. 

 

Nu is er geen concrete informatie bijgesloten over de vier systemen. Ook is op de infomil site 

geen informatie over deze concrete stalsystemen beschikbaar. 1 

 

Er is geen input beschikbaar waarom er geen metingen zijn ingeleverd. Het zou te maken 

kunnen hebben met de fosfaatreductie die vanaf 2 juli 2015 voor minder vee in stallen maar ook 

knelgevallen gezorgd heeft. Voor de NMV is het gokken wat er aan de hand zou kunnen zijn en 

is er geen extern onderzoek mogelijk omdat de leveranciersinfo en proefstal gegevens in strijd 

met het motiveringsbeginsel ontbreken. 

  

                                                           
1 https://www.infomil.nl/onderwerpen/landbouw/emissiearme-vloeren/ 
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Langere termijnLangere termijnLangere termijnLangere termijn    

Nu lijkt het alsof de bedrijven die deze huisvestingssystemen hebben aangeschaft op korte 

termijn geen hinder ondervinden van het intrekken. Een dergelijk groen label stalsysteem is een 

kostbare investering die decennia lang mee kan gaan. Daarmee is de investering waardeloos 

geworden. 

Het kan zijn dat melkveebedrijven in Brabant die massaal gedwongen worden een ander 

huisvestingssysteem te kiezen al advieskosten hebben gemaakt met systemen die nu worden 

verslechterd en feitelijk niet meer toegestaan zijn. Er zijn dan wel nieuwe kosten voor 

melkveehouders. Bovendien wordt de keuze uit de beschikbare toegestane 

huisvestingssystemen met minder dan 8,6Kg ammoniak per dier per jaar steeds kleiner. 

 

Het mag niet zo zijn dat bij de aanvraag of wijziging van de omgevingsvergunning of 

natuurbeschermingsvergunning voor bedrijven/locatie waar dit systeem vergund is met de 

hogere emissiewaarden gerekend moet worden. 

Dat zou betekenen dat er op langere termijn wel degelijk nadeel kan zijn. 

 

PASPASPASPAS    

Ook met het oog met de procedures over meldingen en vergunningen die in het kader van het 

onderuit gaan van de PAS herzien moeten worden, wenst de NMV dat er met de voorlopige 

emissiecijfers die ontbreken in deze consultatie gerekend mag worden. 

 

VeiligheidVeiligheidVeiligheidVeiligheid    

Naar aanleiding van de explosie in Markelo waarbij uiteindelijk 20 koeien de dood vonden werd 

duidelijk dat veiligheid, dierenwelzijn en Arbo geen issues waren bij de toekenning van nieuwe 

stalsystemen. 

In het openbare rapport van de Omgevingsdienst Twente 2werden bij een onderzoek bij 22 

andere bedrijven zeer gevaarlijke situaties aangetroffen en wordt dan ook op grond van de Wet 

Milieubeheer en Arbo nieuwe onderzoeken aanbevolen.  

Na het onderzoek van de omgevingsdienst trekken wij als NMV de conclusie dat de gesloten 

groen label huisvestingssystemen gevaarlijk kunnen zijn en niet geschikt zijn voor normaal 

agrarisch gebruik. 

Verder blijkt uit dit rapport dat de metingen bij de diverse bedrijven alle kanten op gaan en dat 

er veel meer bedrijfsspecifieke omstandigheden zijn die niet worden meegenomen in de 

beoordelingen van stalsystemen zijn dan de betonvloer die wisselende gevolgen kunnen 

hebben op de ammoniak reductie en andere klimaatgassen. 

    

De NMV pleit dan ook voor een omslag in de beoordeling. Het lijkt er op dat de kwaliteit van de 

mest via het voerspoor en de stal hygiëne veel kansrijker zijn dan een groen label betonvloer 

die veel duurder is dan een gangbare roostervloer, die in de praktijk goed kan presteren. Bij de 

melkveehouderij komt het voerspoor tot uiting in het ureumgehalte in de melk. Dit is 

betrouwbare informatie waar het Rijk de beschikking over heeft.  

                                                           
2 https://www.odtwente.nl/default.aspx 
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BeleidsregelsBeleidsregelsBeleidsregelsBeleidsregels    

De NMV vraagt voor een versoepeling van de Beleidsregels omdat in het kader van de 

fosfaatreductie en het kostbare fosfaatrechtenstelsel veel proefstallen in de problemen zijn 

gekomen omdat de veebezetting niet optimaal volgens de vergunning kon worden uitgerold.  

Daarnaast wenst de NMV dat met het oog op de veiligheid het beleid wordt herzien en meer 

rekening gehouden wordt met bedrijfsspecifieke omstandigheden. Uit een lopend onderzoek 

over groen label vloeren zal naar verwachting blijken dat er een grote variatie is in de metingen 

van de verschillende stallen zonder dat groen label daar als best beschikbare techniek uit komt. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Nederlandse Melkveehouders Vakbond  

 

 

 

Harm Wiegersma (voorzitter) 


